
شهروند|  روز گذشــته کانــال خبری منسوب 
به محمدرضا عارف و نیز کانال خبری شــورایعالی 
سیاســت گذاری اصلاح طلبان خبــر دیدار رئیس 
شورایعالی اصلاح طلبان و رئیس جمهوری را منتشر 
کرد. جزییات این خبر البته در همان لحظات نخست 
منتشر نشد؛ اما آنچه مسلم است در آستانه معرفی 
کابینه دوازدهم توسط حسن روحانی به احتمال زیاد 
اصلاح طلبان که از حامیان عمده روحانی در انتخابات 
به شمار می روند، نظرات خود را درباره ترکیب کابینه 

با رئیس جمهوری منتخب در میان گذاشته اند. 
در این دیدار تأکید شــده که کابینه نهایی هنوز 
قطعی نشده است و رئیس جمهوری همچنان در حال 
بررسی گزینه های پیشنهادی است. در این نشست 
روحانی عنوان کرده که با برخی از شــخصیت های 
اصلاح طلب نیز همچون دیگر جریان ها برای انتخاب 
کابینه مشورت کرده است اما هنوز به نتیجه قطعی 
دســت نیافته است. در این جلســه که با محوریت 
چینش کابینه دوازدهم بوده، بیشتر در مورد کلیات 
کابینه صحبت شــده و بحث های صــورت گرفته 
آنچنان وارد مصادیق نشــده اســت. در این دیدار 
رئیس جمهوری و اعضای کمیته تعامل بدون ورود به 
گزینه های موجود برای شهرداری تهران بر ضرورت 
حضور فردی شایسته و کارآمد در شهرداری تهران 

تأکید شده است.
 همزمان با افزایش انتقادات از ســوی تعدادی از 
رسانه ها مبنی بر آنچه »سهم خواهی« اصلاح طلبان 
از حســن روحانی عنوان شــده اســت، تعدادی از 
شــخصیت های نزدیک به جریــان اصلاح طلب به 
دفاع از رویه سیاســی این جریان در برابر دولت و به 

ابهام زدایی از ماجرا پرداخته اند. 
محمدعلی ابطحی، عضو مجمع روحانیون مبارز 
روز گذشــته لزوم تغییر در کابینه دولت دوازدهم را 
مورد تأکید قرار داده و گفته است: اعلام نظر درباره 
کابینه به معنای سهم خواهی نیست بلکه به معنای 

مشاوره دادن در امور کشور است.
ابطحی در خصوص گمانه زنی های مطرح شــده 
برای تشکیل کابینه دولت دوازدهم گفته است : در 
وعده های انتخاباتی آقای روحانی بحث از تغییر کابینه 
زیاد مطرح شــد و توقع کلی از ایشان تغییر کابینه 

دولت دوازدهم است.
او با بیان این که تمام امکانات و گمانه زنی ها نتیجه 
مشاوره  دادن عمومی به رئیس جمهوری است، گفته 
اســت: نهایتا آقای رئیس جمهوری خود کابینه را 
انتخاب می کند و وزرا را می چیند؛ اما لزوم تغییر در 

دولت از دیدگاه هایی است که رئیس جمهوری هم در 
مناظرات انتخاباتی و هم بعد از آن در سخنرانی ها ارایه 

کرد.
این عضو مجمع روحانیون مبارز خاطرنشان کرد: 
به نظر من هر کس دیدگاه ها و گزینه های پیشنهادی 
خود را برای کابینــه آینده مطرح می کند به معنای 
سهم خواهی نیســت بلکه به معنای مشاوره دادن 

است.
 تابش: روحانی 

مشورت اصلاح طلبان را در نظر می گیرد
محمدرضا تابش، نایب رئیس فراکســیون امید 
مجلس شــورای اســلامی نیز با اشــاره به این که 
اصلاح طلبان و فراکســیون امید در زمره حامیان و 
متحدان روحانی هســتند، بر عدم سهم خواهی در 
این راستا تأکید کرد و گفت: روحانی حتما مجموعه 

مشورت های اصلاح طلبان را در نظر می گیرد.
نایب رئیس فراکسیون امید مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: بر این اساس حتما همان طور که ما به 
آقای روحانی علاقه مندیم، رئیس جمهوری نیز حتما 
مجموعه مشــورت های اصلاح طلبان و فراکسیون 
امید مجلس را در نظر می گیرند و نتیجه این تعامل 
و هماهنگی آن خواهد بود که کابینه ای کارآمد، فعال 
و پاکدست تشکیل شود که بتواند کشور را در مدار 

توسعه و پیشرفت قرار دهد.
او در واکنش به سوالی درباره برخی انتقادها نسبت 
به بخش هایی از کابینه همچون وزارت کشور یا علوم 

اعلام کرد: شاید یکی از مهمترین مولفه هایی که برای 
معرفی کابینه جدید و وزرای پیشنهادی مد نظر قرار 
دادیم، تعامل و هماهنگی خود وزرا با روحانی است و 

به این مولفه فراتر از دیگر مولفه ها توجه داریم.
تابش در پاسخ به این سوال که آیا اخبار و شایعات 
مطرح شده طی روزهای اخیر مبنی بر این که کابینه 
دوازدهم در راستای مطالبات اصلاح طلبانه جامعه 
در حال چینش نبوده و با آنچه انتظار می رود، تفاوت 
فراوانی دارد، گفت: هنوز کاری انجام نشده و معلوم 

نیست این اخبار از کجا می آید.
نایب رئیس فراکســیون امید مجلس شــورای 
اســلامی ادامه داد: آقای روحانی نیز به صراحت 
تأکید کردنــد برخی از دوســتان بــرای تحقق 
خواست دولت سینه ســپر نمی کردند و طبیعتا 
وقتی خــود رئیس جمهوری نیز به این مســأله 
اشاره کرده، مسلما باید به ســمت افرادی برویم 
که در جهت تحقق مطالبات مردم و شــعارهای 
انتخاباتی با دولت و شخص رئیس جمهوری همراه 

و هماهنگ هستند.
تاجرنیا: کابینه جوان تر شود

علی تاجرنیا، نماینده مجلس ششم در این رابطه 
نیز با انتظارات اصلاح طلبان از ترکیب دولت دوازدهم 
گفته اســت: رویکرد اصلاح طلبان از آقای روحانی 
همانند چهار  سال گذشــته، حمایت از ایشان و نه 

سهم خواهی است.
تاجرنیا با بیان این که آقای روحانی در چهار  سال 

پیش رو وظیفه و رسالت سنگین و مضاعفی را برعهده 
دارد، اظهار داشــت: با توجه به حمایت گســترده 
جریا ن های مختلف اصلاح طلب و گروه های مختلف 
مردمی که موجب شد تا آقای روحانی رأی و پشتوانه 
بالایی در انتخابات اخیر ریاست جمهوری کسب کرده 
و از قدرت بیشتری برخوردار شود، این انتظار از آقای 
روحانی وجود دارد که بیــش از هر زمان دیگری به 

خواسته های حامیان خود پاسخ دهد.
او اصــل دوم در انتخــاب وزرا را جهت گیــری 
و باورداشــتن آنهــا بــه شــعارها و برنامه هــای 
رئیس جمهوری دانســت و ابراز داشــت: در دولت 
یازدهم به غیر از چند وزیر انگشت شمار، آقای روحانی 
از سوی دیگر اعضای هیأت دولت حمایت نمی شد. در 
دولت دوازدهم باید با وحدت و به صورت یکپارچه از 
آقای روحانی حمایت کنند. افراد مطرح برای تصدی 
مســئولیت نباید نقطه ضعفی داشــته باشند و در 

حمایت از دولت جدی باشند.
عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت ایران با بیان 
این که میانگین سنی وزرا هم یکی از دیگر مسائل مهم 
در ترکیب دولت دوازدهم باید باشد، عنوان کرد: پس 
از گذشت حدود ۴۰ سال از پیروزی انقلاب اسلامی، 
ما نیازمند تدبیری جدی در شکســتن حلقه بسته 
مدیران عالی هستیم. افرادی که چند دوره مسئولیت 
وزارت را برعهده داشته اند، از انگیزه و خلاقیت لازم 
برای ایفای نقش برخوردار نیستند و وقت کافی را هم 
برای مسئولیت شان نخواهند گذاشت. ضروری است 
تا نسل دوم مدیران وارد عرصه های عالی مدیریتی 

شده و دولت جوان تر شود.
تاجرنیا با بیان این که وجه همت دولت در تمامی 
عرصه ها باید عملگرایی و کارکردن باشد، یادآور شد: 
دولت دوازدهم نقش مهمی را در مطلوب نشان دادن 
تفکر اصلاح طلبی و اعتدال برعهده دارد و سرنوشت 
چهار  سال آینده نیز تا حدود بســیار زیادی به نوع 
عملکرد دولــت دوازدهم بســتگی دارد؛ به عبارت 
دیگر، اگر این دولت خوب عمل کند، می تواند موجب 
تمدید مدیریــت اصلاح طلبــان و اعتدالگرایان در 
دولت سیزدهم شود ولی با کم کاری می تواند زمینه  

بازگشت پوپولیست ها را فراهم کند.
او با تأکید بر این که باید حدود دوسوم دولت تغییر 
کند، بیــان کرد: تغییر در دولــت باید تغییر در کل 
چهره ها باشد. جابه جایی افراد و تغییر مسئولیت آنها 
از سمتی به سمت دیگر کمک کننده نیست. در این 
راستا، به غیر از وزیر نفت، باید کل تیم اقتصادی دولت 

و تیم سیاست داخلی تغییر کنند.

سرمقاله

میز خبر

شماری از اصلاح طلبان برای مشورت درباره ترکیب دولت آینده به پاستور رفتند  

دادستان کل کشور: دیداراصلاحطلبانبارئیسجمهوری

پرداختوجوهسپردهگذارانکاسپین
تاسقف۲۰میلیونتومان

خبرگزاری صداوســیما|  دادستان کل 
کشور گفت: براساس تعهد بانک مرکزی، وجوه 
ســپرده گذاران کاسپین تا ســقف ۲۰ میلیون 
تومــان پرداخت می شــود. حجت الاســلام 
منتظری یادآور شــد:  موسســه کاســپین، 
مجموعــه ای از چنــد تعاونی بود کــه در این 
موسسه تجمیع شد. دادستان کل کشور اعلام 
کرد: کاسپین متعهد شــد مطالبات مردم را به 
صورتی تأمین و پرداخت کند که در این زمینه 
کوتاهی ها و قصوری از طرف برخی افراد منجر 
به طرح شکایات مردم شده است. او در پاسخ به 
این سوال که با توجه به انتقادات سپرده گذاران 
کاســپین از بانک مرکزی که به تعهدات خود 
مبنی بر بازگرداندن وجوه سپرده، تاکنون عمل 
نکرده اســت، آیا نماینده ناظر دستگاه قضا در 
آن جا حضور دارد یا خیر؟  گفت: سپرده گذاران 
در موسسه کاســپین مبالغی از یک میلیون تا 
میلیاردی سپرده گذاری کرده اند که قرار است 
مبالغ زیر یک میلیون تا سقف ۲۰ میلیون تومان 

به سپرده گذاران پرداخت شود.
منتظری تصریح کرد: به عنوان نمونه فردی 
که یک میلیون تومان در این موسسه گذاشته 
تا ســود بگیرد و حالا درگیر گرفتاری شــده 
باید پولش را بگیــرد چون تأمیــن یک تا دو 
سه میلیون آن قدر هم دشوار نیست. دادستان 
کل کشــور درباره آخریــن پیگیری ها در این 
زمینه افزود: قرار شده بانک مرکزی سپرده های 
تا ســقف ۲۰ میلیون تومان را بپــردازد ضمن 
این کــه باید برای ســپرده گذاری های بیش از 
این مبلغ تأمین اعتبار شــود کــه به تدریج به 

سپرده گذاران پرداخت شود.

دادستان کرمانشاه خبر داد: 

شناساییوپلمپیککارگاهتولید
مشروباتالکلیدستسازوتقلبی

دادستان کل کشــور|  دادستان عمومی 
و انقلاب کرمانشــاه از شناســایی یک کارگاه 
تولید و توزیع مشــروبات الکلی تقلبی و دست 
ســاز در کرمانشــاه خبر داد. محمدحســین 
صادقی دادستان کرمانشاه گفت: درپی وصول 
گزارش هایی مبنی بــر وجود یک کارگاه تولید 
و توزیع مشــروبات الکلی تقلبی و دست ســاز 
در یکی از محله هــای کرمانشــاه و اطمینان 
از صحت و ســقم گزارش ها، دســتور قضائی 
و مجوز ورود پلیس به کارگاه صادر شــد. او با 
اشــاره به این که در هنگام ورود ماموران به این 
محل هیچ فردی در آن نبود افــزود: با ورود به 
کارگاه مزبور تعداد 79 عدد بطری مشــروبات 
الکلی دست ســاز تقلبی با برند خارجی، تعداد 
1۰ پاکت نیم لیتری مشروب، 6۰ لیتر مشروب 
الکلی دست ســاز، ۴۰۰۰ بطری خالی، تعداد 
زیادی نشــان از برندهای معروف جهت نصب 
بر روی بطری های مشروب و دو دستگاه پلمب 
مشروبات الکلی کشــف و ضبط شد. به گفته 
دادســتان کرمانشــاه، پرونده قضایی در این 
خصوص تشکیل و دستور ویژه جهت شناسایی 
و دستگیری متهم یا متهمان در دستورکار قرار 

دارد.

سخنگوی هیأت نظارت بر انتخابات شوراها:

گزارشنهاییبررسیصحتانتخابات
شوراهابهلاریجانیارایهمیشود

تسنیم|  ســخنگوی هیأت مرکزی نظارت 
بــر انتخابات شــوراها از ارایه گــزارش نهایی 
بررســی صحت این دوره از انتخابات شوراها به 
رئیس مجلس خبر داد. فرهاد تجری با اشــاره 
به آخریــن اقدامات هیأت مرکــزی نظارت بر 
انتخابات شوراهای شهر و روستا، برای بررسی 
صحت انتخابات، گفت: گزارش های متعددی 
از هیأت های اســتانی و دیگر مراجع به هیأت 
مرکزی نظارت بر انتخابات ارجاع شده که همه 
را بررســی کرده ایم. او ادامه داد: گزارش های 
متعدد از شــکایات و پرونده هایی که به هیأت 
مرکزی نظارت بر انتخابات شوراها واصل شده 
بود، طی هفته گذشته مورد بررسی قرار گرفت 
که گــزارش نهایی آن تقدیــم رئیس مجلس 
شده است. ســخنگوی هیأت مرکزی نظارت 
بر انتخابات شــوراها، تصریح کرد: گزارشــی 
از چگونگی رونــد بررســی صلاحیت ها و نیز 
رسیدگی به شــکایت ها به نمایندگان مجلس 

نیز ارایه می شود. 

عملکردشورایعالیسیاستگذاری
اصلاحطلبانارزیابیمیشود

ایســنا|  پرسشــنامه های مربــوط بــه 
ارزیابی عملکرد شــورایعالی سیاســت گذاری 
اصلاح طلبــان در بیــن نمایندگان اســتانی 
تقسیم شده و قرار اســت در اختیار نخبگان و 
صاحب نظران نیز قرار بگیرد. در جریان نشست 
عصر پنجشــنبه شــورایعالی سیاست گذاری 
اصلاح طلبــان بــا شــوراهای اصلاح طلبــان 
اســتان ها، پرسشــنامه مربــوط بــه ارزیابی 
عملکرد شورایعالی در بین نمایندگان استانی 
شــورایعالی توزیع شــد تا آنها با تکثیر آن در 
اســتان های متبوع خود نســبت به چگونگی 
عملکرد شورایعالی اظهارنظر کنند. قرار است 
در گام بعدی، این پرسشنامه در اختیار نخبگان 

و صاحب نظران قرار گیرد. 

برنامهریزيازنوعایراني
ادامــه از صفحه یک| در واقــع نه تنها هیچ 
توســعه ای را در این بخش شــاهد نبودیم، بلکه 
عقبگرد هم داشــته ایم.« و این درحالي است که 
حمل ونقل ریلي داراي مزیت هاي مهمي ازجمله 
کاهش 7برابری مصرف ســوخت، ٥۰برابر ایمنی 
بیشتر، ۲۰برابر آلودگی کمتر )به ازای هر تن بار(، 
سهم ناچیز در آلودگی صوتی، ظرفیت جابجایی 
بالاتر، رفاه و راحتی بیشــتر، اســتهلاک و هزینه 
تعمیر و نگهداری کمتر و صرفه اقتصادی بالاست 
و در تمام کشورهاي توسعه یافته حمل ونقل ریلي 
بخش مهمي از حمل ونقــل را به خود اختصاص 
مي دهد که از 38 درصد در دانمارک تا 3۰ درصد در 
بریتانیاست. این درحالي است که سهم حمل ونقل 

ریلي در ایران کمتر از یک درصد است.
پرسش اساسي این است؛ هنگامي که در برنامه 
تعیین مي کنیم که مثلا ســهم حمل ونقل ریلي 
بیشتر شــود ولي در عمل و در پایان برنامه نه تنها 
افزایش پیدا نمي کند، بلکه کمتر هم مي شــود؛ 
چه باید گفــت؟ یا هدف مذکــور غیرواقعي بوده 
یا امکانات لازم فراهم نشــده یا مجري به وظایف 
خود عمل نکرده اســت. در هر صــورت باید در 
برنامه بعدي خود تجدیدنظر کنیم یا این هدف را 
کنار بگذاریم یا امکانــات را فراهم کنیم یا نظارت 
موثري بر مجري اعمال کنیــم، ولي هیچ کدام از 
اینها انجام نمي شــود، بلکه دوباره همان هدف با 
قدري تغییر و حتي بلندپروازانه تر نسبت به گذشته 
در برنامه نوشته مي شــود ولي در عمل نه تنها آن 
هدف محقق نمي شود، بلکه عقبگرد هم مي کنیم. 
چرا؟ براي اینکه برنامه ریزي در ایران بیش از آنکه 
برآمده از یک اجماع سیاسي باشد، محصول یک 
خواست فانتزي اســت. مثل اینکه باید پز بدهیم 
که برنامه داریم یا بد است که برنامه نداشته باشیم. 
برنامه فقط یک ویترین براي جلب نظر دیگران و 
قانع کردن آنان و در بهترین حالت پزدادن است. در 
نوشتن آن دقیقا همین طور رفتار مي کنیم. برنامه 
یک سیستم جامع است، آن را نمي توان با پیشنهاد 
این نماینده و آن نماینده تغییــر داد. برنامه مثل 
ساخت یک خودرو است. نمي توان تایر خودرویی را 
که سواري است، با تایر تراکتور جانشین کرد. توازن 
به هم مي خورد، ولي اگر نگاه کنیم، برنامه ششم 
چنین وضعي را پیــدا کرد. وقتي به مجلس رفت، 
برحسب ســلایق و علایق و حتي هماهنگي هاي 
برخی از نمایندگان چنان بار مالي آن اضافه شــد 
که تأمین آن را از ســوي دولت عملا غیرممکن 
مي  کرد. به همین دلیل از حیّز انتفاع ســاقط شد. 
از این رو چندان عجیب نخواهد بود که عملکرد و 
سیاست هاي دولت ربط چنداني به برنامه نداشته 
باشد و نتواند اهداف آن را محقق کند. مصوب کننده 
برنامه هم در پی ارزیابــی اجرایی آن نخواهد بود. 
این نحوه برنامه نویسي و اجراي برنامه ماست که 
موجب مي شود با وجود اصل قطعي و تعیین شده 
برنامه ریزي یعني توســعه حمل ونقــل ریلي و 
افزایش ســهم آن در حمل ونقل کشــور )مسافر 
یا بار( همچنان شــاهد کاهش این سهم باشیم. 
طبیعي اســت که مجموعه سیاست هاي کشور 
ازجمله سیاست قیمت سوخت، سیاست بیمه اي 
خودرو، سیاست راهسازي و... همگي به طور عملی 
در خدمت حمل ونقل جاده اي و اخیرا نیز هوایي 
هستند و این موجب شــده که حمل ونقل ریلي 
بیش ازپیش به حاشیه برود و تردیدي نخواهد بود 
که با ادامه این وضع دوباره شاهد افزایش تصادفات 

جاده اي و مرگ ومیر ناشي از آن خواهیم بود.

وزیر اطلاعات: 

ایرانباناتویاطلاعاتیمواجهاست
ایرنا|  وزیر اطلاعات گفت: دشــمن درحال 
تلاش اســت که تقابل با جمهوری اســلامی با 
استکبار جهانی را به تقابل شیعه و سنی و تقابل 
قومیت ها تبدیل کند. حجت الاســلام محمود 
علوی در جلسه شــورای اداری استان کرمانشاه 
اظهارکرد: جمهوری اسلامی ایران امروز همزمان 
با ناتوی فرهنگی و نظامی، با ناتوی اطلاعاتی هم 
مواجه اســت. او گفت: در شرایطی که دشمنان 
مشــغول توطئه علیه توفیقات ایران اسلامی در 
منطقه هستند و غرب آسیا درحال بازمهندسی 
اســت، اهمیت حفظ و ارتقای امنیت کشــور 
بسیار بیشتر از گذشته است، ما نباید دچار تأخر 
اطلاعاتی و امنیتی شویم. علوی خاطرنشان کرد: 
گروه های معاند و مخالف انقلاب اسلامی با راهبرد 
آمریکا و سرمایه عربستان حتی با تابلوهای مختلف 
اکنون کنار هم نشسته اند که نمونه تلاش های آنها 
در نشست های پاریس، قاهره، بروکسل و ریاض 
دیده می شــود، لذا حفظ وحدت ملی از واجبات 

است. 
وزیر اطلاعات همچنین بــا مرور وضع امنیت 
استان کرمانشاه آن را مناسب و قابل تقدیر توصیف 
کرد و یادآورشد که نیروهای وزارت اطلاعات در 
کنار مردم و سایر مســئولان تمام تلاش خود را 
برای حفظ و ارتقای امنیت بــه کار می گیرند. او 
جامعه اهل سنت استان کرمانشاه را مومن و وفادار 
به جمهوری اســلامی معرفی کرد و گفت: آنها 
شهدای بسیاری برای دفاع از نظام تقدیم کرده اند 
که ما هرگز این فداکاری ها را فراموش نمی کنیم. 
لازم به ذکر است که در این نشست وزیر اطلاعات 
از تلاش های خراسانی مدیرکل سابق اطلاعات 
استان کرمانشاه تقدیر و مدیرکل جدید این استان 

را معرفی کرد.
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 تابش: خود روحانی درباره بعضی از دوستان گفت در انتخابات سینه سپر نکردند 

خبر

پایانصفحهبندی:شروعصفحهبندی:زمانصفحهبندی:19/30- 19/00

عکس روز چهره روز

    دیدار وزیر کشاورزی ویتنام با معاون اول رئیس جمهوری 
نگوین سوان کونگ وزیر کشاورزی و توسعه روســتایی ویتنام عصر روز شنبه با 
اسحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهوری در محل نهاد ریاست جمهوری دیدار و 

گفت وگو کرد.

شهروند|  همزمان با نزدیک شدن 
به زمان معرفی کابینــه دوازدهم 
و درحالــی کــه هــر روز خبری 
درخصــوص دیدار یــک گروه و 
جریان سیاسی با رئیس جمهوری 

برای تعامــل درخصــوص نحوه 
چینش اعضای کابینه دولت دوازدهم 

مطرح می شود، بازار گمانه زنی درباره اعضای 
دولت دوازدهم نیز داغ شــده است. در این میان، 
درحالی  که روز گذشــته نمایندگان اصولگرای 
منتقد دولت در مجلس که مدتی اســت با اعلام 
اســتقلال از اصولگرایان معتــدل، تحت عنوان 
فراکسیون نمایندگان ولایی فعالیت می کنند، از 
دیدار با روحانی برای رایزنی درباره نحوه معرفی 
و چینش وزرای دولت دوازدهم خبر دادند، برخی 

از رســانه های اصولگرا طــی روزهای 
اخیر اصلاح طلبان را به سهم خواهی 
از دولــت متهم کرده انــد و جالب 
آن که گروهی دیگر نیز سعی دارند 
با طــرح این موضوع کــه روحانی 
تمایلی بــه دیدار بــا اصلاح طلبان 
بیــرون و داخل مجلس نــدارد، میان 
اصلاح طلبان و اعضای دولــت اختلاف افکنی 
کنند. این درحالی است که روز گذشته دو عضو 
شورایعالی سیاست گذاری اصلاح طلبان از دیدار 
هیأت رئیســه این شــورا با رئیس جمهوری در 
ارتباط با نحوه تشکیل کابینه خبر دادند. همزمان 
معاون پارلمانی رئیس جمهوری نیز اعلام کرد: 
اخبار منتشرشده درمورد کابینه دولت دوازدهم 

گمانه زنی و بعضا با اهدافی خاص است.

حسینعلی امیری، معاون پارلمانی رئیس جمهوری:  
اخبارمنتشرشدهدرموردکابینهدولتدوازدهمگمانهزنیاست

سنا
: ای

س
عک

  

رئیس ســتاد انتخاباتی قالیباف در گفت وگو با 
ایســنا نتیجه کنار رفتن قالیباف به نفع رئیسی را 
ریختن ٥۰ درصد از آرای او به سبد روحانی دانست 
و گفت: طبق نظرسنجی ها معتقد به ماندن آقای 
قالیباف در عرصه بودیم؛ چون احتمال رأی آوری 
او بیشتر بود. دهقان همچنین دیدار تتلو با رئیسی 
را کار غلط و حتی بدی دانست که بسیاری از افراد 

را در انتخابات به تردید انداخت.
دو ماه پس از پایان انتخابات ریاســت جمهوری 
و شکســت نامــزد اصولگرایــان مقابل حســن 
روحانی، محمد دهقان، رئیس ســتاد انتخاباتی 
محمدباقر قالیباف به بیــان مطالبی پرداخته که 
در نگاه نخســت بیش از هر چیز نقد تصمیم مهم 
اصولگرایان در انتخابات گذشته محسوب می شود. 
اصولگرایان پس از تشکیل سازوکاری به نام جبهه 
متحد نیروهای انقلاب درنهایت از میان محمدباقر 
قالیباف و سیدابراهیم رئیسی، دومی در انتخابات 
ماند تا در مقابل حسن روحانی، رئیس جمهوری 
مســتقر به رقابت بپردازد. دهقان که در مجلس 
دهم نایب رئیسی فراکسیون نمایندگان ولایی را 
برعهده دارد حالا می گوید که این تصمیم نه تنها 
اشــتباه بود بلکه آرای زیادی را به ســبد حسن 
روحانی ریخته است.  محمد دهقان می گوید: اگر 
آقای رئیسی به جای آقای قالیباف کنار می رفت، 
نتیجه بهتری رقم می خــورد. البته این بدان معنا 
نیســت که ما حتما پیروز انتخابات می شــدیم. 
بلکه نتیجه تفاوت بیشــتری داشت. چون حدود 
٥۰ درصد آرای آقای قالیباف به سبد آقای رئیسی 
نرفت و به ســمت آقای روحانی رفــت. به گفته 

این رئیس ســتاد انتخاباتی قالیبــاف، اگر آقای 
رئیسی به نفع آقای قالیباف کنار می رفت، اجبارا 
رأی های او به ســبد آقای قالیباف ریخته می شد  
چون طرفــداران او ایدئولوژیک تر بودند و به آقای 
روحانی رأی نمی دادند. هر چند ممکن بود که در 
این حالت طرفداران آقای رئیسی از کنار رفتن او 
به نفع آقای قالیباف ناراحت شــوند، اما درنهایت 
رأی شان را به آقای قالیباف می دادند که این اتفاق 
رخ نداد و ٥۰ درصد از رأی هــای آقای قالیباف به 
ســبد آقای روحانی ریخته شــد. او در ادامه این 
مصاحبه می گوید: اســتراتژی ما در انتخابات این 
بود که حتی الامکان انتخابات به دور دوم کشیده 
شود، اگر میسر شد تمامی تلاش ها برای پیروزی 
در دور اول انجام شود و اگر این دو فرضیه به نتیجه 
نرســید، هزینه شکســت را کم کنیم؛ بنابراین 
طبیعی بود که ما به عنوان رقیب رئیس جمهوری 
مســتقر که از تمامی ابزارهــا در دوران تبلیغات 
اســتفاده می کرد، بر روی یک گزینــه به اجماع 

برسیم.
دهقان در پاسخ به این ســوال که آیا برای کنار 
رفتن قالیباف از دور رقابت ها کسی توصیه ای به او 
کرده بود یا نه می گوید: هیچ توصیه ای در کار نبود. 
آقای قالیباف براساس تحلیل انتخاباتی و البته با 
ازخودگذشتگی به نفع آقای رئیسی کنار کشید؛ 
چون باید یک نفر در انتخابات باقی می ماند. نظر 

آقای قالیباف حتی برخلاف نظــر برخی اعضای 
ستادش بود. ما معتقد بودیم که باید آقای رئیسی 
کنار برود اما چون این اتفاق رخ نداد آقای قالیباف 

کنار رفت.
او همچنیــن دربــاره دیدار حاشیه ســاز یک 
خواننده موسیقی سبک )R&B( با رئیسی گفته 
اســت: نفس و اصل برگزاری جلســه بین فردی 
با ادعای توبه با یک روحانی اشــکال نــدارد؛ اما 
برگزاری این جلســه در دوران انتخابات کار بد و 
غلطی بود و نباید در این زمان انجام می شــد. این 
کار درنهایت برای آقای رئیســی ضرر داشــت و 
بسیاری از افراد را به تردید انداخت. شاید اگر آقای 
تتلو با آقای رئیسی در زمانی غیر از انتخابات دیدار 
می کرد، هیچ ایرادی به آن وارد نبود، اما این که این 
دیدار با تلقی تبلیغات و رأی آوری انجام شد به نفع 
آقای رئیسی نبود؛ آن هم در شرایطی که صاحبان 
جنگ روانی و برخی از سیاسیون از هر وسیله ای 

برای تخریب رقیب استفاده کردند.
رئیس ســتاد انتخاباتی قالیباف در ادامه گفته 
اســت: این دیدار به ضــرر آقای رئیســی بود و 
حتی ممکن اســت باعث ریزش آرای ایشان نیز 
شــده باشــد. به  طور کلی این موضوع را آن قدر 
پراهمیت نمی دانــم که رســانه ها در این حجم 
بــه آن پرداخته اند. این گونه اتفاقــات در خارج از 
ایام انتخابات افتاده و خیلــی از افراد با اعتقادات 

متفاوت با برخی از روحانیون ما دیدار می کنند و 
کسی هم چیزی نمی گوید.

محمــد دهقان با اشــاره به ادعای ســتادهای 
انتخاباتــی رقیــب روحانــی مبنی بــر تخلف و 
تمام شــدن تعرفــه انتخابــات در حوزه هایی که 
احتمال رأی آوری قالیباف وجود داشــت، گفته 
اســت: نمی خواهم بگویم که آقای رئیســی رأی 
می آورد؛ بلکــه تخلفات را امــری واضح و قطعی 
می دانم. موضع گیری برخــی از وزرا به نفع آقای 
روحانی امری واضح و بدیهی اســت که همه آن را 
در قالب بیانیه هــا در ایام مناظرات دیدند. روندی 
که برخلاف قانون انجام شــده و جرم محســوب 

می شود.
دهقــان درباره این کــه آیا اکنــون یک چهره 
مخالف دولت محســوب می شــود؟ گفته است: 
در رقابت قطعــا آقای قالیبــاف را قوی تر از آقای 
روحانی می دانستم و برای رئیس جمهوری شدن 
او هم تلاش کردم اما اکنــون دیگر آقای روحانی 
رئیس جمهوری است و ما مخالف دولت او نیستیم 
بلکه انتقاداتی به عملکــرد دولت یازدهم داریم و 
معتقدیــم باید در دوره بعدی بــا رفع این نواقص 

مشکلات کشور حل شود.
معنایی ندارد که ما تا چهار ســال آینده مواضع 
انتخاباتی داشته باشــیم. در زمان خود تلاش مان 
را برای تغییر آقای روحانــی با هدف اصلاح وضع 
مدیریتی کشــور کردیم که موفق نشــدیم. الان 
آقای روحانــی را فرصتی برای موفقیت کشــور 
می دانیم و حتما بــه او کمک خواهیم کرد که این 

کمک مشروط و نه مطلق است. 

رئیس ستاد انتخاباتی قالیباف: 

دیدار رئیسی با تتلو اشتباه بزرگی بود 


